
 
 

Now Accepting Applications for the 2022 Rotary Peace Fellowship - Apply Now! 

Promoting peace is one of Rotary’s main causes. The fully funded Rotary Peace Fellowship, which covers tuition and living 
expenses, increases the capacity of existing leaders to prevent and resolve conflict by offering academic training, field 
experience, and professional networking. 

Up to 130 fellows are selected every year in a globally competitive process based on personal, academic, and professional 
achievements. Fellows earn either a master’s degree or a certificate in peace and development studies at one of the seven 
Rotary Peace Centers, located at leading universities around the world.  
 
Over 1,400 program alumni are working in more than 115 countries as leaders in national governments, nongovernmental 
organizations, education and research, law enforcement, and international organizations such as the United Nations. 
 
Master’s degree  

▪ 15-24 month program, small-group classroom learning, in fields related to peace and development  

▪ Intended for leaders near the start of their careers 

▪ 50 fellows selected annually to study at one of five Rotary Peace Centers at partner universities, which offer 

interdisciplinary curricula with research-informed teaching 

▪ 2-3 month field study experience to develop practical skills 

▪ Fellows connect with an international cohort of fellows, thought leaders, and a global network of Rotarians 
 

Professional development certificate 

▪ Yearlong program for working professionals that blends online learning, in-person classes, and an independent 

project, based at a Rotary Peace Center in Thailand or Uganda 

▪ Intended for social change leaders with extensive experience working in peace-related fields 

▪ 80 fellows selected annually to earn a post-graduate diploma or certificate in peace and development studies 

▪ Interdisciplinary program includes a two-week online preliminary course, 10 weeks of on-site courses with field 
studies, a nine-month period during which fellows implement a social change initiative (with interactive online 
sessions), and an on-site capstone seminar 

Eligibility: Take the eligibility quiz. 
 
Qualified candidates must:   

▪ Have three years of related work experience for the master’s program (five years for the Duke program) 
 Have five years of related work experience for the certificate program and be able to explain how their plan to 

promote peace aligns with Rotary’s mission (Candidates for Makerere University must either be from Africa, have 
worked in Africa, or work with African communities or initiatives outside the continent.) 

▪ Be proficient in English 
▪ Have a bachelor’s degree  
▪ Demonstrate leadership skills 
▪ Have a strong commitment to cross-cultural understanding and peace 

Applications for the 2022-23 academic term need to be submitted by 15 May 2021. Please write to 
rotarypeacecenters@rotary.org with questions. 
 
If you know someone who might be a good candidate for this fellowship, please submit a referral form with their name and 
email address. We’ll contact them with information on how to apply. Thank you for supporting our program.  

https://www.rotary.org/en/our-programs/peace-fellowships
https://www.rotary.org/en/our-programs/peace-fellowships
https://www.rotary.org/en/our-programs/peace-fellowships-masters-degree-program
https://www.rotary.org/en/our-programs/peace-fellowships-certificate-program
https://rotary.qualtrics.com/SE/?SID=SV_bxsthkafvzV5aRv
mailto:rotarypeacecenters@rotary.org
https://rotary.qualtrics.com/jfe/form/SV_cP8EInvsT3toZOB


 
 

Les candidatures aux bourses du Rotary pour la paix 2022 sont ouvertes – Postuler 

La promotion de la paix est une des causes principales du Rotary. Les bourses du Rotary pour la paix, qui couvrent 
entièrement les frais d'inscriptions et de subsistance, augmente la capacité de leaders à prévenir et à résoudre des conflits 
en apportant une formation universitaire, une expérience de terrain et un réseau professionnel. 

Jusqu'à 130 boursiers sont retenus chaque année selon une sélection à l'échelle mondiale rigoureuse basée sur les 
réalisations personnelles, universitaires et professionnelles. Les boursiers ont le choix entre un programme de master ou de 
certificat professionnel dans les domaines de la paix et du développement dans l'un des sept Centres du Rotary pour la paix, 
situés dans des universités de renom.  
 
Plus de 1 400 diplômés travaillent aujourd'hui dans plus de 115 pays au sein d'organisations gouvernementales ou non 
gouvernementales, d'universités, de l'armée et d'organisations internationales telles que les Nations unies. 
 
Master  

▪ Programme de 15 à 24 mois, enseignement en petits groupes, dans les domaines de la paix et du développement  

▪ Pour celles et ceux qui débutent leur carrière 

▪ 50 boursiers sont acceptés chaque année pour étudier dans l'un des sept Centres du Rotary pour la paix dans des 

universités partenaires qui proposent des programmes interdisciplinaires avec un enseignement basé sur la 

recherche 

▪ 2 à 3 mois de stage 

▪ Les boursiers constituent un réseau mondial composé d’étudiants, de Rotariens et de leaders 
 

Certificat de développement professionnel 

▪ Programme d'un an combinant formation en ligne, cours en présentiel et projet indépendant, dans un Centre du 

Rotary pour la paix en Thaïlande ou en Ouganda. 

▪ Conçu pour des professionnels ayant une importante expérience dans les domaines de la paix 

▪ 80 boursiers acceptés chaque année 

▪ Inclut un cours préliminaire en ligne de 2 semaines, 10 semaines de cours sur place avec des exercices pratiques, 
une période de 9 mois pendant laquelle les boursiers mettront en œuvre une action de changement social (avec 
des séances interactives en ligne) et un séminaire de fin de programme sur place. 

Éligibilité Répondez à ce quiz pour déterminer votre éligibilité. 
 
Pour être éligibles, les candidats doivent répondre aux critères suivants :   

▪ Pour le master : Posséder 3 ans d'expérience professionnelle dans un domaine en rapport avec la paix et le 
développement (5 ans pour le programme de l'université de Duke) 

 Pour le certificat : posséder une expérience professionnelle d'au moins 5 ans dans un domaine en rapport avec la 
paix et le développement, et être capable d'expliquer comment le projet pour la paix du candidat s'aligne avec la 
mission du Rotary (les candidats qui postulent pour l'université de Makerere doit être de la région, avoir travaillé en 

Afrique ou avec des communautés ou des initiatives africaines en dehors du continent). 
▪ Maîtriser l'anglais 
▪ Être titulaire d’un diplôme Bac +3  
▪ Avoir des aptitudes au leadership 
▪ Démontrer un engagement ferme en faveur de la compréhension interculturelle et de la paix 

La date limite pour envoyer les candidatures aux districts pour 2022/2023 est le 15 mai 2021. Contactez-nous à 
rotarypeacecenters@rotary.org pour toute question. 

https://www.rotary.org/fr/our-programs/peace-fellowships
https://www.rotary.org/fr/our-programs/peace-fellowships
https://www.rotary.org/fr/our-programs/peace-fellowships-masters-degree-program
https://www.rotary.org/fr/our-programs/peace-fellowships-certificate-program
https://rotary.qualtrics.com/SE/?SID=SV_bxsthkafvzV5aRv
mailto:rotarypeacecenters@rotary.org


 
 
 
Si vous connaissez quelqu’un susceptible d'être un bon candidat pour cette bourse, veuillez soumettre un formulaire de 
recommandation avec son nom et son adresse e-mail. Nous contacterons ce candidat pour lui expliquer comment postuler. 
Merci de votre soutien en faveur de notre programme.  

https://rotary.qualtrics.com/jfe/form/SV_cP8EInvsT3toZOB
https://rotary.qualtrics.com/jfe/form/SV_cP8EInvsT3toZOB

